



## សេចក្តីថ្លែងគោលជំហរ និងធាតុចូលសំខាន់ៗរបស់អង្គការសង្គមស៊ីវិល លើខ្លឹមសារសង្ខេបប្រតិបត្តិ ស្តីពីសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងឆ្នាំ ២០២១

តាងនាមក្រុមការងារថវិកានៃអង្គការសង្គមស៊ីវិលជាតិ និងអន្តរជាតិ ដែលសម្របសម្រួលដោយវេទិកានៃអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា ដូចមានរាយនាមខាងក្រោមនេះ យើងខ្ញុំសូមសម្តែងនូវការកោតសរសើរ និងអបអរសាទរដល់ រដ្ឋសភាជាតិ និងរាជរដ្ឋាភិបាល ជាពិសេស ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានខិតខំបំពេញភារកិច្ចប្រកបដោយជោគជ័យនាពេលកន្លងមក។

យើងខ្ញុំក៏សូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះរដ្ឋសភាជាតិ និងក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុដែលតែងតែអញ្ជើញអង្គការសង្គមស៊ីវិល ចូលរួមនៅក្នុងសិក្ខាសាលាស្តីពីក្របខ័ណ្ឌគោលនយោបាយហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈសម្រាប់ការរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ ស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងនាពេលកន្លងមក ព្រមទាំងបានបើកឱកាសនិងស្វាគមន៍នូវរាល់ការផ្តល់មតិយោបល់ធាតុចូល និងអនុសាសន៍ពីអ្នកពាក់ព័ន្ធនានា ដើម្បីធ្វើឲ្យក្របខ័ណ្ឌគោលនយោបាយ និងសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងប្រចាំឆ្នាំ មានភាពគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ និងមានការចូលរួម។ ក្រុមការងារថវិកានៃអង្គការសង្គមស៊ីវិលតែងតែយកចិត្តទុកដាក់លើការងារនេះជាប្រចាំ និងបានចូលរួមផ្តល់នូវមតិយោបល់ដែលជាឧត្តមប្រយោជន៍ដល់ប្រជាពលរដ្ឋ ជាមួយរដ្ឋសភាជាតិ និងរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាលើកិច្ចការដ៏មានសារៈសំខាន់នេះ។

អង្គការសង្គមស៊ីវិល សូមធ្វើការវាយតម្លៃខ្ពស់របស់រាជរដ្ឋាភិបាល ជាពិសេសស្ថាប័ន ក្រសួងសាមី និងក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការរៀបចំ និងផ្សព្វផ្សាយនូវ ខ្លឹមសារសង្ខេបប្រតិបត្តិស្តីពីសេចក្តីព្រាងច្បាប់ថវិកាឆ្នាំ២០២១ ដែលរដ្ឋសភាជាតិ គ្រោងនឹងដាក់ពិភាក្សា និងអនុម័តក្នុងពេលឆាប់ៗខាងមុខនេះ។

អង្គការសង្គមស៊ីវិល សំណូមពរឱ្យរាជរដ្ឋាភិបាល ធ្វើការផ្សព្វផ្សាយ និងផ្តល់សេចក្តីព្រាងច្បាប់ថវិកាពេញលេញសម្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋ និងបង្កើតឱ្យមានកិច្ចពិភាក្សា រវាងរដ្ឋសភា ក្រសួង ប្រជាពលរដ្ឋ និង អង្គការសង្គមស៊ីវិល ដើម្បីបន្តចូលរួមចំណែកជាមួយនឹងរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក្នុងការពង្រឹងតម្លាភាពថវិកាដែលជាផ្នែកមួយនៃកម្មវិធីកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ដោយបង្កើតយន្តការសាកល្បងដើម្បីចូលរួមជាសាធារណៈ ក្នុងអំឡុងពេលកសាងផែនការថវិកាទាំងថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ។ ជាមួយគ្នានេះដែរ រាជរដ្ឋាភិបាលគួរបង្កើតវេទិកា ឬយន្តការទៀងទាត់មួយសម្រាប់សាធារណជនចូលរួមវិភាគទានជាបដិមតិ ក្នុងន័យស្ថាបនាក្នុងដំណើរការត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តថវិកា ដែលបានអនុម័តរួច។

ក្រុមការងារថវិកាជាតិនៃអង្គការសង្គមស៊ីវិល សូមអនុញ្ញាតលើកយកគោលជំហរ ធាតុចូលសំខាន់ៗនិងអនុសាសន៍ដែលចេញមកពីការសិក្សាស្រាវជ្រាវ វិភាគនានា<sup>1</sup> របស់ទីប្រឹក្សាឯករាជ្យ និងក្រុមការងារ ជូនដល់រដ្ឋសភាជាតិ និងក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុដូចខាងក្រោម៖

<sup>1</sup> ការសិក្សាវិភាគលើខ្លឹមសារសង្ខេបប្រតិបត្តិ ស្តីពីសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងឆ្នាំ ២០២១ ដែលចេញផ្សាយលើគេហទំព័រ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ កាលពីថ្ងៃទី២៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០ កន្លងទៅថ្មីៗនេះ និងក្របខ័ណ្ឌម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និងគោលនយោបាយហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ

ជាមួយយើងសង្កេតឃើញថា ថវិកាជាតិឆ្នាំ២០២១ នឹងមានការថយចុះជាមធ្យមប្រមាណ៤% បើប្រៀបធៀបនឹងច្បាប់ ឆ្នាំ២០២០។ អ្វីដែលគួរឱ្យកត់សម្គាល់គឺថវិកាថ្នាក់ក្រោមជាតិធ្លាក់ចុះដល់ទៅ២២.៥% ដែលជាការព្រួយបារម្ភ ថាការអភិវឌ្ឍ នៅមូលដ្ឋានភូមិ ឃុំ ស្រុកនឹងមានភាពយឺតយ៉ាវ ហើយគម្រោងវិនិយោគយុំសង្កាត់មួយចំនួននឹងត្រូវពន្យារ។

អង្គការសង្គមស៊ីវិលសាទរចំពោះការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការបង្កើនចំណូលសរុបថវិការដ្ឋ ឬថវិកាជាតិ។ ទោះបីជាយ៉ាងណាសង្គមស៊ីវិលនៅតែមានការបារម្ភក្នុងការប្រមូលចំណូលសម្រេចទៅតាមផែនការ។ ដូចនេះសង្គមស៊ីវិល លើកទឹកចិត្តឱ្យរាជរដ្ឋាភិបាលគិតគូរឱ្យបានហ្មត់ចត់ ក្នុងការធានាបាននូវការប្រមូលចំណូលនោះប្រកបដោយការទទួលខុស ត្រូវខ្ពស់។ ចំណូល និងចំណាយ គឺត្រូវធ្វើឡើងឱ្យមានសមតុល្យគ្នា ព្រោះបើមិនដូច្នោះទេនឹងធ្វើឱ្យរដ្ឋាភិបាល បង្កើនការខ្ចី ពីបរទេសកាន់តែច្រើនថែមទៀត ដែលគ្រោងថានឹងមានការកើនឡើង ក្នុងកម្រិត ១ ៥០០ លាន SDR គឺកើនឡើង ១០០ លាន SDR ធៀបនឹងឆ្នាំ ២០២០។ សង្គមស៊ីវិលសូមស្នើក្រសួងស្ថាប័នទាំងអស់ចូលរួមកាត់បន្ថយនូវចំណាយណាដែលមិន ចាំបាច់ និងលើកទឹកចិត្ត ឱ្យរដ្ឋាភិបាលកៀរគរសង្គមស៊ីវិល និងវិស័យឯកជនចូលរួមចំណែកក្នុងកិច្ចអភិវឌ្ឍន៍។ អង្គការសង្គម ស៊ីវិល សូមស្នើរាជរដ្ឋាភិបាល និងរដ្ឋសភា ពិចារណាក្នុងការបន្ថយចំណាយលើវិស័យការពារជាតិ សន្តិសុខ និងសណ្តាប់ ធ្នាប់សាធារណៈ ដោយគួរតែយកចិត្តទុកដាក់លើវិស័យសេដ្ឋកិច្ច និងវិស័យសង្គមឱ្យបានច្រើន។

សង្គមស៊ីវិល គាំទ្រចំពោះ បទអន្តរាគមន៍ទាក់ទងនឹងជំងឺកូវីដ ១៩ ក្នុងនោះក៏សូមស្នើរាជរដ្ឋាភិបាល ជាពិសេស ក្រសួងសុខាភិបាល ជួយគិតគូរបន្ថែមទៀតលើជំងឺមិនឆ្លង។ ចំពោះការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច សង្គមស៊ីវិលសូមស្នើ រាជរដ្ឋាភិបាល និងរដ្ឋសភា ពិចារណាលើការវិភាគថវិកាសម្រាប់វិស័យអប់រំ និងបណ្តុះបណ្តាលជំនាញបច្ចេកទេសវិជ្ជាជីវៈ គួរត្រូវបានបង្កើន លើសពីឆ្នាំមុន។ ដោយបង្កើត និងបង្កើនអន្តរកម្មរវាងវិស័យទាំងពីរនេះ ដើម្បីវិស័យនេះមានលទ្ធភាពបង្កើតកម្មវិធីសិក្សា និង វិធីសាស្ត្ររៀននិងបង្រៀនថ្មីៗ ឆ្លើយតបនឹងតម្រូវការ លើកកម្ពស់ការត្រួតពិនិត្យវាយតម្លៃ និងផ្តល់កិច្ចគាំពារបច្ចេកទេស នានាបន្ថែម។

អង្គការសង្គមស៊ីវិលសូមស្នើ រាជរដ្ឋាភិបាល ធ្វើចំណាត់ថ្នាក់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់ថវិការដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ ប្រកបដោយតម្លាភាព និងមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ជាពិសេសផ្ដោតលើការប្រើប្រាស់ថវិកាសម្រាប់ការអនុវត្តមុខងាររបស់ គ.ក. ស.ក និងគ.ក.ន.ក ក្នុងការផ្តល់សេវាសង្គមសម្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋជាពិសេសស្ត្រី ជនមានពិការភាព និងកុមារ។ ការប្រើប្រាស់ ថវិការដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ គួរផ្ដោតលើការបំពេញមុខងាររបស់មន្ទីរជំនាញ ដែលបានទទួលការផ្ទេរមុខងារពីថ្នាក់ជាតិផង ដែរ។ ជាមួយគ្នានេះ ការប្រើប្រាស់ថវិការដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិផ្តល់អាទិភាពផងដែរ ចំពោះការអនុវត្តមុខងាររបស់សេវាច្រក ចេញតែមួយប្រកបដោយគុណភាព និងបែងចែកថវិកាសម្រាប់អនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រគណនេយ្យភាពសង្គមជំហានទី២ ដោយជោគជ័យនិងពង្រឹងភាពជាម្ចាស់របស់រដ្ឋាភិបាល។ សូមបង្កើនការចូលរួមរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ និងអង្គការសង្គមស៊ីវិលជា ពិសេសជនដែលងាយរងគ្រោះនៅក្នុងដំណើររៀបចំផែនការ និងថវិការបស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិឱ្យបានប្រសើរឡើង និង ធានាបាន គណនេយ្យភាពនៅក្នុងការផ្តល់នូវសេវាសាធារណៈ។

ក្នុងក្របខណ្ឌម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច យើងខ្ញុំសូមស្នើ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ព្យាករណ៍ឱ្យបានសុក្រិត ជៀសវាង ការធ្វើនិយ័ត ឬវិចារណកម្មច្រើនដង។ ខាងក្រោមនេះគឺជាសេចក្តីស្នើលម្អិត៖

១. ការប្រមូលចំណូល៖ រដ្ឋគួរតែប្រមូលចំណូលឱ្យអស់លទ្ធភាព ឈរលើគោលការណ៍យុត្តិធម៌ និងសម ធម៌ ដើម្បីកាត់បន្ថយវិសមភាពសង្គម និងរក្សាបាននូវស្ថេរភាពកំណើនសេដ្ឋកិច្ច។ ការបង្កើន នូវពន្ធ អាករបន្ថែមលើផលិតផលដែលធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សុខភាពដូចជាគ្រឿងស្រវឹង និងភេសជ្ជៈដែលមាន រសជាតិផ្អែមហើយ វិភាជទៅលើវិស័យសុខាភិបាល។
២. រាជរដ្ឋាភិបាលត្រូវត្រៀមខ្លួនឱ្យបានរួចរាល់ក្នុងការរៀបចំនូវវិស័យដែលទ្រទ្រង់កំណើនសេដ្ឋកិច្ច ដូចជា វិស័យទេសចរណ៍ ដោយបន្ថែមនូវមុខងារឱ្យបានច្រើនដូចជាទេសចរណ៍សិប្បនិម្មិត ធម្មជាតិ និងវប្ប

ធម៌ ជាដើម។ វិស័យកសិកម្ម ក្រសួងពាក់ព័ន្ធក៏មានយន្តការក្នុងការផលិតដើម្បីឱ្យឆ្លើយតបទៅនឹង តម្រូវការទីផ្សារ ដែលក្នុងនោះ កសិឧស្សាហ៍កម្មគួរតែត្រូវបានយកចិត្តទុកដាក់។ បន្តជំរុញការអភិវឌ្ឍវិស័យកសិកម្ម ដោយយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែម និងលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋផលិតឱ្យបានច្រើន ព្រមទាំង គិតគូរដល់ការបង្កើនប្រព័ន្ធស្រោចស្រព និង ចែកពូជដល់កសិករ។

- ៣. ការចំណាយ៖ សូមស្នើរាជរដ្ឋាភិបាលយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការកាត់បន្ថយនូវចំណាយដែលមិនចាំបាច់ ឬ ផ្លាស់ប្តូររបៀបធ្វើការដូចជា៖ ការចុះជួបកម្មករ កម្មការនី គួរផ្តល់សិទ្ធិដល់អាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិក្នុង ការធ្វើកិច្ចការងារនេះ ជាជាងចំណាយក្នុងការរៀបចំវេទិកាធំៗដែលធ្វើឱ្យមានការចំណាយច្រើន។ ត្រូវ ធានាថា រាល់ការចំណាយគឺឆ្លើយតប ទៅនឹងគោលនយោបាយដោយផ្ដោតលើវិស័យអាទិភាពមួយ ចំនួន ដូចជាវិស័យសុខាភិបាល លើជំងឺឆ្លង និងជំងឺមិនឆ្លង។
- ៤. រាជរដ្ឋាភិបាលគួរផ្ដោតសំខាន់លើវិស័យអប់រំ និងបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេសនិងវិជ្ជាជីវៈដើម្បីឆ្លើយតប តម្រូវការអភិវឌ្ឍន៍ ជាពិសេសតម្រូវការទីផ្សារការងារ និងនាំនូវតួអប់រប្រកបដោយបរិយាបន្ន ដោយ ធានាបាននូវបរិយាប័ន្នសង្គម ដូចជា ក) ពង្រឹងលើប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាព និងកិច្ចគាំពារសង្គម ខ) កាត់បន្ថយ ការរំលោភបំពានសិទ្ធិស្ត្រី និងសិទ្ធិកុមារ ការរើសអើងនៃពិការភាព និងអត្តសញ្ញាណយេនឌ័រ។
- ៥. ពង្រឹងការឆ្លើយតបឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ផ្នែកសុខាភិបាល ក) អាទិភាពលើវិស័យអប់រំពិសេសការ ឆ្លើយតបទាន់សភាពការបន្ទាប់ពីបញ្ចប់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ លើកកម្ពស់ និងរក្សាឱ្យបាននូវ បទដ្ឋានស្តង់ដារសុវត្ថិភាព អនាម័យ និងទឹកស្អាត នៅតាមសាលារៀន ខ) ការបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ និងជំនាញដែលឆ្លើយតបទីផ្សារនានាបច្ចុប្បន្ន សម្រាប់ការប្រកួតប្រជែងនាពេលអនាគត។
- ៦. ទិដ្ឋភាពបំណុល និងកម្ចីបរទេស៖ ស្ថានភាពបំណុល៖ រដ្ឋាភិបាលមានបានប្រកាន់ខ្ជាប់នូវគោល ការណ៍គន្លឹះចំនួន ៥ ដែលក្នុងនោះមានដាក់ចំណុចមួយគឺ ប្រើប្រាស់ឥណទានប្រកបដោយតម្លាភាព គណនេយ្យភាព ប្រសិទ្ធភាព និងស័ក្តិសិទ្ធភាពខ្ពស់បំផុត។ យ៉ាងណាសង្គមស៊ីវិលសូមស្នើ រាជរដ្ឋាភិបាលជាពិសេសគឺក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងអ្នកត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តគម្រោងយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែមទៀតលើ ការអនុវត្តគម្រោងទាំងអស់ដោយស្មារតីមនសិការជាតិ។ សូមស្នើរាជរដ្ឋាភិបាលប្រើប្រាស់នូវកម្ចីនេះ ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងស័ក្តិសិទ្ធភាពដោយធានាឱ្យបាននូវការចូលរួមដឹងព្រឹត្តិប្រតិភាគីពាក់ព័ន្ធជា ពិសេសទាក់ទងនឹងការពង្រឹងការងារលទ្ធកម្មសាធារណៈ។ កម្ចីបរទេសគួរតែផ្តល់អាទិភាពមិនត្រឹមតែ លើវេទនាសម្ព័ន្ធរូបវ័ន្តប៉ុណ្ណោះទេ តែគួរតែត្រូវពិចារណាផងដែរទៅលើការអភិវឌ្ឍន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចសង្គម ដូចជាការកសាងជំនាញវិជ្ជាជីវៈដល់កម្មករ និងពិពិធកម្មសេដ្ឋកិច្ច។ រាជរដ្ឋាភិបាលគួរពិភាក្សា និងស្នើ សុំការពន្យារ ពេលសងដល់ធនាគារផ្សេងៗដែលរដ្ឋាភិបាលបានខ្ចី។
- ៧. បញ្ហាការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩៖ រដ្ឋាភិបាលគួរគិតគូរបន្ថែមលើការយកចិត្តទុកដាក់ពីផលប៉ះ ពាល់របស់ប្រជាពលរដ្ឋជាពិសេសអ្នកធ្វើការក្រៅប្រព័ន្ធ។ ជំរុញឱ្យមានផែនការច្បាស់លាស់ក្នុងការ អភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សផ្ដោត លើជំនាញវិជ្ជាជីវៈ និងបច្ចេកទេស ជាពិសេសក្នុងដំណាក់កាលនៃការរីក រាតត្បាតនៃជំងឺកូវីដ ១៩ ដូចជាជម្រុញការបង្កើតនិងលើកកម្ពស់ ការបង្រៀន និងរៀនតាមបែប ឌីជី ថល ជាដើម។
- ៨. ការប៉ះពាល់នៃការបាត់ ការអនុគ្រោះពន្ធលើមុខទំនិញមួយចំនួនក្នុងក្របខ័ណ្ឌទំនិញគ្រប់បែបយ៉ាង លើកលែងសព្វាវុធ (EBA) ធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់វិស័យការងារ និងចំណូលរបស់ពលរដ្ឋ ដែលសូមស្នើឱ្យ

រាជរដ្ឋាភិបាល ជំរុញឲ្យមានវិធានការឆ្លើយតបចំពោះកត្តាប្រឈម ដូចជាផ្តល់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ បង្កើត ការងារ កៀរគរការវិនិយោគបន្ថែម។

- ៩. រាជរដ្ឋាភិបាល គួរបន្តយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែមទៀត លើប្រសិទ្ធភាពនៃការបែងចែកថវិកាថ្នាក់ក្រោមជាតិ ដោយសារមានការចុះដល់ទៅ២២.៥% ដែលជាការព្រួយបារម្ភ ថាការអភិវឌ្ឍនៅមូលដ្ឋានភូមិ ឃុំ ស្រុកនឹងមានភាពយឺតយ៉ាវ ហើយគម្រោងវិនិយោគឃុំសង្កាត់មួយចំនួននឹងត្រូវពន្យារ ព្រមទាំងពង្រឹង នូវយន្តការចំណាយឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងតម្លាភាព ដោយមានការចូលរួមពីប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន ស្របតាមគោលនយោបាយអភិវឌ្ឍតាមបែបប្រជាធិបតេយ្យ និងកម្មវិធីគណនេយ្យភាពសង្គម ដំណាក់ កាលទី២។

អាស្រ័យដូចបានគោរពជម្រាបជូនខាងលើ សូមរដ្ឋសភាជាតិ និងក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ មេត្តាទទួលយកនូវ ធាតុចូលសំខាន់ៗរបស់អង្គការសង្គមស៊ីវិល ដើម្បីពិចារណា ដោយសេចក្តីអនុគ្រោះ។ ក្រុមការងារយើងខ្ញុំ ត្រៀមខ្លួនជា ស្រេច ក្នុងការជួបពិភាក្សា ផ្លាស់ប្តូរមតិយោបល់ ក្នុងគោលបំណងចូលរួមចំណែកអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសកម្ពុជា ឲ្យបានរីកចម្រើន ឆ្ពោះទៅសម្រេចគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាព។

សូម មេត្តាទទួលនូវសេចក្តីគោរពដ៏ខ្ពស់ខ្ពង់អំពីយើងខ្ញុំ។

**បញ្ជាក់៖** ការវិភាគលម្អិតមានជូនភ្ជាប់មកជាមួយ។

សូមអរគុណ។

ថ្ងៃសុក្រ ៥ កើត ខែមិគសិរ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស.២៥៦៤  
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ២០ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០

តំណាងក្រុមការងារថវិកា នៃអង្គការសង្គមស៊ីវិលជាតិ និងអន្តរជាតិ

- ១. វេទិកានៃអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា
- ២. អង្គការតម្លាភាពកម្ពុជា
- ៣. វិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិ និងគោលនយោបាយ
- ៤. អង្គការសម្ព័ន្ធភាពដៃគូដើម្បីការអភិវឌ្ឍតាម បែបប្រជាធិបតេយ្យ
- ៥. អង្គការស្តារកម្ពុជា
- ៦. អង្គការកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍ធនធានយុវជន
- ៧. អង្គការភាពជាដៃគូអប់រំនៃអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល
- ៨. គណកម្មការសម្របសម្រួលសកម្មភាពសុខភាព
- ៩. អង្គការសម្ព័ន្ធសិទ្ធិកុមារកម្ពុជា
- ១០. អង្គការសម្ព័ន្ធគណនេយ្យភាពសង្គមកម្ពុជា
- ១១. អង្គការអុកស្វាមកម្ពុជា